
  

 
 

 

 
 
 
Bilag 1 Spørgsmål og svar ved fusion af Gulvsektionen og Gulvbranchen 
 
Hvorfor vil vi gerne lave en fusion? 
 

• Det gør det lettere at forstå foreningen Gulvbranchen  
- Få kan i dag helt forstå, hvorfor der er to foreninger.  
- En fusion skal gøre det lettere at forstå foreningens aktiviteter og ydelser.  

• Det skaber mulighed for synergi i det daglige arbejde  
- Vi sparer i første omgang penge fx på bestyrelsesmøder, betaling for revision, udregning af 

regnskaber mv.  
- Det giver mulighed for besparelser på sigt, når opgaverne bliver samlet et sted.  

• Det ruster foreningen til fremtiden  
- Der er udsigter til, at vi i fremtiden skal betale for administrationsdrift for 2 foreninger.  
- Mere ”value for money”. 

• Styrke foreningen i én samlet brancheforening 
- Vi kan kommunikere klarere og hurtigere, når det ikke skal koordineres mellem 2 foreninger 

og kan fremhæve det unikke ved, at entreprenører og leverandører står sammen. 
- Én brancheforening vil have mere vægt overfor myndigheder m.v. 

 
Hvorfor skal alle entreprenører ikke være medlem af DI og DI Byggeri i den nye forening? 
De entreprenører, der ikke var medlem af Dansk Byggeri før fusionen, skal fortsat ikke skal være medlem af 
DI og DI Byggeri. De entreprenører betaler ekstra til Gulvbranchen, fordi de ikke er medlemmer af hele 
”pakken” og har fx ikke adgang til erhvervsjuridisk bistand mv. 
 
Gulvbranchen og DI vil sammen gøre en indsats for, at de pågældende entreprenører får indblik i hvilke 
muligheder/ydelser, man får adgang til med et medlemskab af DI og DI Byggeri. 
 
Skal leverandører også være medlem af DI og DI Byggeri? 
De nuværende leverandørmedlemmer af Gulvbranchen har ved seneste sammenlægning fået garanteret, at 
de ikke skal være medlem af DI og DI Byggeri. Dette fastholdes. Hvis fusionen vedtages, bliver der en 
overgangsordning på 18 måneder fra 1. januar 2024, hvorefter nye L-medlemmer skal være medlem af DI. 
 
Også for leverandørmedlemmerne vil Gulvbranchen og DI sammen gøre en indsats for, at de får indblik i,  
hvilke muligheder/ydelser et medlemskab af DI og DI Byggeri giver adgang til. 
 
Får leverandørerne direkte indflydelse på arbejdsgiverdelen (OK, uddannelse og arbejdsmiljø)? 
Nej. Områderne holdes fortsat adskilt, så det kun er entreprenørerne, der varetager arbejdsgiverdelen. 
Dette fremgår også af de nye vedtægter for Gulvbranchen. 
 
Får entreprenørerne direkte indflydelse på leverandørdelen af branchen? (Markedsdata mv.) 
Nej, det fortsætter som hidtil. 
 
Sker der ændringer med Gulvfakta? 
Gulvfakta er alment teknisk fælleseje. Dette vil fortsætte uændret i fremtiden.  
 
 



  
 
Hvordan påvirker beslutningen mit kontingent?  
Du får adgang til de samme gode ydelser som hidtil. På sigt vil den nye bestyrelse undersøge, om der er en 
økonomisk synergi ved sammenlægningen, som kan komme medlemmerne til gode.  
 
Hvis vi ikke sammenlægger foreningerne, risikerer vi at skulle betale mere i fremtiden, da der er et krav fra 
DI om betaling fra alle foreninger, og Gulvsektionen betaler pt. ikke for sekretariatsbetjening til DI.  
 
 
Hvorfor skal jeg være medlem 3 steder? 

1) Generelle politikker ligger i DI (uddannelse, arbejdsmiljø, overenskomst, personalepolitik, samt 
politik) 

2) DI Byggeri har erhvervsjura, Byg Garanti, ankenævn samt byggepolitik 
3) Gulvbranchen giver adgang til indflydelse på Gulvfakta, GVK, faglige arrangementer, understøtter 

faget ved Skills, Gulvskolen, faglig rådgivning, netværk og viden. 
 
Hvorfor er der i dag to foreninger? 
Af historiske årsager opbyggede man både en brancheforening og en arbejdsgiverforening.  I 1906 blev 
Foreningen af Arbejdsgivere i linoleumsbranchen i København og Frederiksberg oprettet. Det blev starten på 
branchens arbejdsgiverforening, der senere blev landsdækkende og kom til at hedde både Gulvbranchens 
arbejdsgiverforening og GAF. I 1975 blev Gulvbranchens Samarbejds- og oplysningsråd (GSO) oprettet, og 
leverandørerne kom med i samarbejdet. I 1989 etablerede GSO og GAF fælles sekretariat. 
 
Skal jeg være medlem af Gulvbranchen for at få en overenskomst? 
Nej, men uden medlemskab af Gulvbranchen mister du adgang til fordelene nævnt ovenfor. Du er ikke med 
til at støtte branchens udvikling, faglige fundament eller arbejdet med at få flere unge til faget. 
 
Hvad sker der med de opsparede midler i de to foreninger? 
Bestyrelsens indstilling vil være at samle midlerne i den nye forening. Pengene skal bruges på at skabe 
merværdi til medlemmerne gennem diverse aktiviteter og yderligere udvikling af Gulvfakta. 
 
Hvordan vil den nye bestyrelse være sammensat? 
Bestyrelserne foreslår, at bestyrelsen består af 4 entreprenører og 4 leverandører.  
 
Bestyrelserne foreslår desuden, at der fremadrettet er 6 eller 8 bestyrelsesmedlemmer i bestyrelsen. 
Behovet for om bestyrelsen skal være 6 eller 8 skal genvurderes op til generalforsamlingen 2025. 
 
Bestyrelsen konstituerer sig selv på første bestyrelsesmøde efter generalforsamlingen. 
 
Der er i bestyrelsen enighed om, at formandsposten bør varetages af en entreprenør.  
 
En beslutning om sammenlægning vil naturligvis medføre, at de 2 bestyrelser i resten af 2023 vil arbejde 
synkront med sammenlægningsspørgsmål/opgaver. 
 
Hvordan vil processen i fusionen være? 
Hvis fusionen vedtages på hver af de ekstraordinære generalforsamlinger, holder vi derefter en 
generalforsamling, hvor vi samles i den nye fremadrettede forening. Formelt vil det være med opstart fra 1. 
januar 2024. Vi planlægger derfor at holde tre generalforsamlinger umiddelbart efter hinanden. 


